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درمکتب امام

هدف بعثت
بعثت برای این اســت که اخلاق مردم را، نفوس مردم را، ارواح مردم 
را و اجسام مردم را، تمام اینها را از ظلمت ها نجات بدهد، ظلمات را بکلی 

کنار بزند و به جای او نور بنشاند. 
صحیفه امام؛ ج۱۷؛ ص۴۳۵ | جماران؛ ۲۱اردیبهشت۱۳۶۲

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: سردار پورهاشمی 
از فرماندهان گمنام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بود که در میدان های 

پرخطر همیشه همراه حاج قاسم بود.
سرلشکر حسین سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به همراه 
سردار سرتیپ پاسدار ابوالقاسم شریفی مسئول ایثارگران سپاه با حضور در منزل 

سردار شهید کیومرث پورهاشمی با خانواده این شهید دیدار و گفت وگو کرد.
در این دیدار سرلشــکر سلامی در سخنانی گفت: سردار کیومرث پورهاشمی 
از فرماندهان بسیار برجسته و باسابقه درخشان در تمامی دوره های جهاد هستند.

وی ادامه داد: او از ابتدای عمر پاســداری تا دوران حضور مستشــاری اش در 
سوریه و در تمام ماموریت های سخت و خطرناک و موفقیت های ما در عرصه جهاد 

مشارکت و نقش تعیین کننده داشت.
فرمانده کل ســپاه با اشــاره به نبوغ فراوان سردار پورهاشمی در فعالیت های 
عملیاتی و اطلاعاتی، افزود: ایشــان در میدان های پرخطر همیشــه همراه حاج 
قاســم ســلیمانی بودند و از جهاد در دوران دفاع مقدس تا سوریه، لبنان و عراق 
سابقه درخشانی داشتند؛ اما به خاطر نوع مسئولیت شان به صورت گمنام فعالیت 
می کردند و چهره ایشان برای مردم شناخته شده نیست و تأثیرات عملکرد ایشان 
به مرور روشــن می شود. تاریخ زندگی سردار پورهاشمی می تواند الگوی مناسبی 

برای جوانان جویای موفقیت باشد.
ســردار سلامی با اشــاره به اینکه ابعاد گسترده شخصیت سردار پورهاشمی 
مانند سردار سلیمانی پس از شهادتشان در حال شناخته شدن است، بیان داشت: 
ایشــان بحمدالله خانواده بســیار مؤمن و محترمی دارند و فرزندان شان راه پدر را 
ادامه می دهند. همسر گرانقدرشان بیش از چهل سال در عرصه های جهاد همراه 

ایشان بودند و این مسئله در وصیتنامه ایشان منعکس شده است.
به گزارش فارس، وی خاطرنشــان کرد: احســاس افتخــار و غرور می کنیم 
که چنین فرزندانی در ســرزمین ایران اســلامی تربیت می شــوند که توان خلق 
حماسه های بسیار بزرگ در فاصله دوردست از وطن را دارند و سرانجام به فیض 

عظیم شهادت نائل می شوند.
در پایان این دیدار سرلشکر سلامی لوح درجه رشادت سردار شهید پورهاشمی 

را به همراه لوح سپاس تقدیم خانواده معزز شهید کرد.
گفتنی اســت، سردار کیومرث )هاشم( پورهاشمی از مستشاران ارشد نظامی 

ایران در حلب سوریه به شهادت رسید.

رهبر انصارالله: اگر اسرائیل آتش بس را نقض كند
حملاتمان را شروع می كنیم

رهبر جنبش مردمــی انصارالله یمن 
آپارتاید  به رژیم  اخیر خود  در سخنرانی 
اسرائیل هشدار داد: »اگر رژیم صهیونیستی 
جنگ را مجددا شروع کند ما نیز اقداماتمان 

را از سر خواهیم گرفت.«
»عبدالملک الحوثی«، رهبر جنبش مردمی 
انصارالله یمن، به مناســبت ســالگرد شهادت 
»حسین بدرالدین الحوثی«، معروف به »شهید 
قرآن«، ســخنرانی کــرد و گفت: »جنایتی که 

رژیم ســابق در سال ۲۰۰۴ میلادی علیه شــهید قرآن و رهبر ما شهید حسین 
بدرالدیــن الحوثی انجام داد، هیچ توجیهی نــدارد.« رهبر انصارالله یمن در ادامه 
افزود: »رزمندگان فلسطینی ثابت کردند که لیاقت دارند در خط مقدم باشند. ما 
نیز ثابت قدم هستیم و به مسیرمان ادامه خواهیم داد.« الحوثی با اشاره با این که 
اجرای توافق آتش بس در غزه و تحولات جنین و کرانه باختری را رصد و پیگیری 
می کنیم، تصریح کرد: »اگر رژیم صهیونیســتی جنگ را مجدداً شروع کند ما نیز 

اقداماتمان را از سر خواهیم گرفت.«
تحریم در برابر تحریم

رهبر انصارالله یمن اظهار داشت: »دشمنان از تحریم های اقتصادی به عنوان 
ســلاحی علیه کشورها استفاده می کنند لذا تحریم انگیزه ای مهم برای سازندگی 
اقتصادی و تولید محلی و تلاش برای تحقق خودکفایی است.« وی گفت: »تحریم 
کالاهای آمریکایی و اسرائیلی سلاحی مهم است زیرا دشمنان منابع کشورهایمان 
را غارت کرده و از ملت های بزرگ مان به عنوان بازاری برای تولیداتشــان استفاده 

می کنند.«
رهبر انصارالله یمن افزود: »یکی از اهداف دشــمن بستن دهان هائی است که 
خواستار مقابله با ســلطه گری صهیونیستی آمریکایی هستند.« الحوثی در ادامه 
خاطرنشان کرد: »دشــمنان در چارچوب پروژه صهیونیسم فعالیت می کنند که 
پروژه ای ویرانگر و خطرناک برای امت اسلامی است. امت اسلامی دارای مسئولیت 
دینی در قبال ظلم و نفوذ آمریکا اســت. پس از رویدادهای ۱۱ سپتامبر، آمریکا 
کوشید از این حادثه به عنوان بهانه ای برای حمله تجاوزکارانه علیه امت اسلامی 

و محو هویت آن بهره برداری کند.«
شهید قرآن

وی افزود: »شــهید قرآن )سید حســین بدرالدین الحوثی بنیانگذار جنبش 
انصارالله( بر اســاس احساس مســئولیت دینی و درک خطراتی که امت را تهدید 
می کنــد، پــروژه قرآنی را اجرا نمــود.« الحوثی همچنین خطاب به عربســتان 
گفت: »حکومت ســعودی همراه با حکومت دســت نشــانده )در شمال یمن( و 
بــا حمایت آمریکا در حمله به یمن ســهیم شــد، اما شکســت خوردند.« رهبر 
انصــارالله یمن تصریح کرد: »آمریکا و رژیم صهیونیســتی اهمیت پروژه قرآنی و 
تاثیر عظیم آن را که می تواند الگویی مفید برای ســایر امت ها باشــد، می دانند 
و بــه همیــن دلیل بــا آن مقابله می کننــد.« وی گفت: »دشــمنان پلیدترین 
 جنایات را علیه ما مرتکب شــدند و تمام اســناد و مدارک نیز شــاهد و گواهی 

بر این مدعاست.«
صهیونیسم به دنبال ویرانی و تسلط بر امت اسلامی است

الحوثی همچنین افزود: »پروژه صهیونیسم خود را پروژه ای دینی وانمود می کند 
اما اهدافش برای امت اســلامی ویرانگر است. پروژه صهیونیسم به معنای اشغال 
کشــورهایمان از فلسطین تا ســایر کشورها و نابودی امت اسلامی و تسلط بر آن 
است. از وقتی صهیونیست ها با حمایت انگلستان وارد سرزمین فلسطین شدند امت 
اسلامی دچار رکود، عدم آگاهی و مسولیت گریزی شده است. امت اسلامی به شدت 
نیازمند بازسازی رویکردها و عملکرد خود بر اساس اصول اسلامی و اخلاق الهی 
است. وضع به جایی رسیده که آمریکا و رژیم صهیونیستی مشخص می کنند یک 
مسلمان با چه کسی دشمن یا دوست باشد. فعالیت های تجاوزکارانه صهیونیستی 
آمریکایی ـ اسرائیلی مبتنی بر گمراهی و فساد و ظلم است.« وی با بیان این که 
نیازمند تزکیه نفس برای مقابله با ترویج فساد توسط یهودیان صهیونیسم هستیم، 
 تصریح کرد: »تحقق رســالت اســلام به خاطر ارزش های والایش پیروز و عملی 

خواهد شد.«
آمریکا قاتل حدود 4 میلیون مسلمان 

الحوثی با اشاره به این که امت اسلامی وقتی به بیراهه رفت که به مسئولیت 
مقدس خود عمل نکرد، گفت: »بر اساس آخرین آمار، آمریکا در ۲۰ سال گذشته 
بیش از ۴ میلیون نفر را که عمدتا در جهان اســلام بودند، کشــته است. آمریکا 
منبع جنایت و تجاوزگری اش آشکار است. آمریکا و صهیونیست ها و مزدورانشان 
خطــری برای ملت های جهان هســتند. ترامپ با جهان اســلام بدتر از مکزیک 
و پانامــا برخورد خواهد کــرد.« الحوثی با بیان این که آمریــکا منابع ملت های 
جهان را غارت و آنان را از منابعشــان محروم می کند، خاطرنشــان کرد: »ما در 
برابر منکر آمریکایی و پروژه یهودی صهیونیســتی خواهیم ایستاد. آمریکا عامل 
شــر، منکر، جنگ و به بردگی کشاندن ملت ها اســت. اعراب و مسلمانان بدانند 
 که دنباله روی شــان از آمریکا و رژیم صهیونیســتی فقط باعث می شود برده آنان 

بمانند.«

سرلشکر سلامی: 

شهید پورهاشمی در میدان های پرخطر 
كنار حاج قاسم بود

جان مرشایمر، نظریه پرداز مشهور روابط بین الملل در آمریکا: 

اگر جای ایران باشم و به تأسیسات هسته ای كشورم حمله شود
تنگه هرمز را می بندم

گزارش خبری تحلیلی کیهان

اعتراض نمایندگان ملت
به پیام ذلت بار ظریف در داووس

سرویس سیاسی-
به  مسبوق  ولی  غیرمتعارف  نابجا،  اظهارات 
ســابقه ظریف در نشست سالانه مجمع جهانی 
اقتصاد )داووس( مخابره پیام ضعف و جلوه ای از 
نمایندگان  واکنش  که  بود  ملتمسانه  دیپلماسی 

مجلس را در پی داشت. 
اظهارات اخیر محمدجواد ظریف در داووس نه تنها 
با شعار دولت )وفاق ملی( سنخیت نداشت بلکه مخابره 

پیام ضعف بود. 
جو ویلســون، نماینده کنگــره آمریکا در رابطه با 
سخنان ظریف در نشست مجمع جهانی اقتصاد، توئیت 
زد: »ظریف به شکل تحقیرآمیز برای مذاکره به ترامپ 

التماس کرد؛ اکنون وقت تحریم بیشتر ایران است.«
ظریف در داووس گفت: »اگر امروز به جای مسعود 
پزشکیان، ســعید جلیلی را به عنوان رئیس جمهوری 
داشتیم، ممکن بود جنگ بزرگی در منطقه در جریان 

باشد«. 
وی همچنین اظهــار کرد: »اگر تندروها در ایران 
مسئولیت داشتند، من هم اکنون نمی توانستم آزادانه 

در خیابان های تهران قدم بزنم.«
این دســت از سخنان ظریف که مسبوق به سابقه 
بوده و بارها به اشــکال مختلف تکرار شــده اســت، 
وفاق شــکن و جناحــی به نظر می رســد که واکنش 

نمایندگان را درپی داشت. 
در همین ارتباط، محمدباقر قالیباف، رئیس  مجلس 
شــورای اسلامی روز گذشــته در جلسه علنی صحن 
مجلس در واکنش به ســخنان محمدجواد ظریف در 
نشست ســالانه مجمع جهانی اقتصاد گفت: »افرادی 
که کارگزار نظام هســتند باید مراقب حرف های خود 
باشند! طرح مسائل داخلی در مجامع خارجی تضعیف 

ایران است«. 
محمد نقدعلی، نمایند مردم خمینی شهر نیز درپی 
سفر محمدجواد ظریف به »داووس« در تذکری اظهار 
کرد: »به فردی که جایگاهش محل شــبهه اســت، از 
موضع جمهوری اســلامی صحبت می کند و دعواهای 
داخلی کشــور را از تریبون بین المللی طرح می کند و 
مسائل گذشته انتخاباتی را در یک مجمع جهانی اعمال 
می کند باید پاسخ قاطع داده شود و انتظار داریم از آقای 
قالیبافی که سردار جبهه و جنگ بوده است در مقابل 
همچین موضع گیری هایی، کوبنده پاسخ دهد البته ما 
می دانیم در دل شــما طوفان است اما می خواهیم این 
طوفان بروز داده شود تا دل امت حزب الله شاد شود«.

علاوه بر نماینده خمینی شهر، محمدرضا احمدی، 
نماینده مردم رشــت نیز در این رابطه متذکر شده و 
گفت: »برخی افراد مناصبی را اشغال می کنند که حق 
آنها نیســت. نمایندگان تذکرات خود را می دهند اما 
اجرا نمی شود. اینکه بگوییم قوانین را مصوب می کنیم 

اما اجرا نمی شوند قابل قبول نیست«. 
همچنین، علــی خضریان، نماینده مردم تهران با 
اشاره به صحبت های نابجا و خارج از موضوع در نشست 
»داووس« و طرح مباحثی که هیچ سنخیت و نسبتی با 
شعار دولت )وفاق ملی( ندارد، کنایه زد: »من در ابتدا 
جا دارد یک تشکر ویژه از جناب آقای دکتر ظریف کنم 
که نهان راهبــردی دولت وفاق را عیان کرد؛ اگر قرار 
بــود ما مدت ها تلاش می کردیم تا نفاق وفاق را علنی 
می کردیم، به اندازه آقای دکتر ظریف نمی توانســتیم 

این کار را کنیم«. 
حجت الاسلام حمید رسایی، دیگر نماینده ای بود 

که در واکنش به ســخنان ظریف در داووس و انتصاب 
وی در جایگاهی که بر خلاف قانون غصب کرده است، 
متذکر شــد: »تمام توان دولت به جای حل مشکلات 
مردم و حل مســائل اقتصادی و معیشــتی صرف نگه 
داشــتن فردی در یک جایگاه غیرقانونی شده است و 
علاوه بــر اینکه وی را در ایــن جایگاه نگه می دارند به 
سفرهای خارجی نیز اعزام می کنند که در این سفرها 
مواضــع عجیب و غریبی می گیــرد به عنوان مثال در 
نشست داووس که آقای ظریف شرکت کردند در لیست 
برنامه هایشان دیدار با 6 اندیشکده پیش بینی شده است 
که نه محتوای آن اندیشکده ها و نه هویت اندیشکده ها 
و نه محتوای جلســات و نه افــراد حاضر در آن برای 
مجلس مشــخص نیست لذا ما از وزیر امور خارجه نیز 
ســؤال کردیم که ایشان هم می گویند این موضوع در 
اختیار من نیست... قانون نحوه انتصاب صراحتاً به این 
موضوع اشاره کرده که اگر انتصابی بدون داشتن شرایط 
مشــخص ]و قانونی[ انجام  شــود کان لم یکن است... 
اگر این موضوع در اختیار ]در ســطح[ وزیر باشد ما با 
استیضاح وزیر موضوع را مشخص می کنیم اما در این 

موضوع قوه قضائیه باید ورود کند«. 
نماینده مردم قم، حجت الاســلام قاسم روانبخش 
نیز در تذکری شــفاهی گفت: »متأســفانه این روزها 
عده ای شــعار سازش و تســلیم می دهند و به دنبال 
مذاکره و تســلیم ملت غیور ایران هســتند. متاسفانه 
معــاون غیرقانونی راهبــردی رئیس جمهور، برخلاف 
ســیره امیرالمؤمنین و اهل بیت عمل می کند و دائماً 
پیام ضعف و ناتوانی به جامعه جهانی منتقل می کند«. 
وی اضافه کرد: »این افراد به جای خدمت به مردم 
و حل مشکلات آنها، پیشنهاد نوشاندن جام زهر دیگری 
به رهبری حکیم می دهند. مطمئن باشــید ملت ایران 
پشتیبان رهبر حکیمشان هستند و غرب گرایان را زیر 
پا لــه خواهند کرد. این ملت غیور و انقلابی تســلیم 
کشورهای غربی و آمریکای جنایتکار نخواهند شد«. 

پشت پرده ظریف
محمدجــواد ظریف، وزیر امور خارجه ســابق که 
برخــلاف قانون به عنوان معــاون راهبردی در دولت 
چهاردهم مشغول نقش آفرینی است، اخیراً با حضور در 
نشست سالانه مجمع جهانی اقتصاد در شهر »داووس« 
بــا اظهارات جناحی، نابجا و خارج از موضوع - نه تنها 
شــعار »وفاق ملی« را در معرض شــک و تردید قرار 
داد - بلکــه با تکیه بر ترفند هیولاســازی از رقیب به 
دنبال بهره بــرداری جناحی، جذب حمایت خارجی و 

سرمایه گذاری سیاسی برای انتخابات آتی است. 
نمونه سیاســت فوق الذکر )بهره برداری جناحی از 
طریق هیولاســازی رقیب( پیش از این در دیدارهای 

دوجانبه یا چندجانبه مورد آزمون قرار گرفت. 
بــه عنوان نمونه، ۱9 ســال پیش و در آســتانه 
انتخابــات ریاســت جمهوری ســال ۸۴، تصاویری از 
دیدار و گفت و گوی غیررســمی محمدجواد ظریف با 
محمد البرادعی، رئیس اسبق آژانس بین المللی انرژی 
اتمی منتشر شــد. ظریف در آن گفت و گو درباره آثار 
و تبعات شکســت مذاکرات خود بــا طرف های غربی 
به البرادعی گفت: »بســیاری از کاندیداهای انتخابات 
ریاســت جمهوری ]ســال ۸۴[ از شکست مذاکرات 
ما ســود می برند. آنها موفقیتــی در این گفت و گوها 
نمی بیننــد، از طرفی آنها آدم های پرنفوذی هســتند. 
اعتبار اروپایی هــا و مذاکره کنندگان ایرانی هر دو در 
ایران از دســت رفته است. این تنها مشکل اعتماد به 
آنها نبود؛ این مشکل اعتماد به جبهه ما هم بود. اعتماد 

به نوع اعتبار ما در خانه.« 
به عبارتی ساده، ظریف موضوعات داخلی، از جمله 
هسته ای و سیاست خارجی کشور را وجه المعامله قرار 
داد تــا از این رهگذر موقعیت جریان سیاســی متبوع 

خود در داخل کشور اعتبار بخشد.
سیاست بازی و جناح گرایی ظریف و طیف متبوع 
وی درحالی اجرا شده و می شود که بارها خلاف آن از 
تریبون های رســمی اعلام شده است. اظهارات وی در 

آذرماه سال 99 دلیلی بر این مدعاست. 
در همین ارتباط، محمدجواد ظریف که در ســال 
99 در کســوت وزیر امور خارجه با رسانه حامی خود 
یعنی سایت »انتخاب«، به گفت و گو نشست؛ او در خلال 
این جلسه از ضرورت پرهیز از نگاه جناحی به سیاست 
خارجی سخن گفت و تأکید کرد: »سیاست خارجی باید 
بر قاعده فراجناحی طرح ریزی شود. اما متأسفانه این 
امر در کشــور ما از سوی برخی جناح ها نادیده گرفته 
می شود. ما باید در پی منافع ملی باشیم؛ حال چه در 

دولت دوازدهم باشد چه در دولت سیزدهم«. 
علی ایحال، به رغم تلاش های چند ســاله برای به 
تصویر کشــیدن چهره ای فراجناحــی و حامی منافع 
ملی از یک جریان سیاسی خاص - نمایان شدن پشت 
صحنه ها - گزاره دیگــری را به ذهن متبادر می کند. 
کُدهــای پر تکرار از »گره  زدن« سیاســت داخلی به 
معادلات خارج از کشور، جذب اعتبار در محافل برون 
مرزی و دوپینگ سیاسی با حمایت خارجی که رفتاری 

عمیقاً ضد ملی است، نشان می دهد این جریان علاوه 
 بر وابستگی ذهنی و فکری به غرب، در کنش سیاسی 

نیز به بیرون از مرزها وابسته است. 
مع الوصف، پشت چهره خندان و به ظاهر علمی- 
فراجناحی ظریف، مطالبات و خواســت های جناحی و 
خلاف واقعیت نهان است که امتداد آن خارج از مرزهای 

ایران و با لحنی ملتمسانه جریان دارد. 
در همین ارتباط، ظریــف التماس حزب و طیف 
سیاسی متبوع خود برای انتخابات مجلس دهم را نزد 
شورای روابط خارجی آمریکا برده بود! وی ادعا می کرد 
که سیاست خارجی حوزه درگیری منافع جناحی نیست 
اما چندین بار سیاســت خارجی را به حوزه درگیری 

منافع جناحی بدل کرد.
شهریورماه ســال 93، ظریف با حضور در شورای 
روابط خارجی آمریکا و در پاسخ  هاله اسفندیاری، فعال 
براندازی نرم در اظهارنظــری تأمل برانگیز گفت: »ما 
روندی را شــروع کرده ایم که هدف از آن تغییر فضای 
سیاســت خارجی کشور است. اگر با وجود تلاش های 
ما برای تعامل، این تلاش ها بی نتیجه بماند، مردم ایران 
این فرصت را خواهند داشت تا ۱6 ماه دیگر که انتخابات 
پارلمانی )مجلس دهم( برگزار می شود، به این عملکرد 
ما پاسخ دهند. وقتی قبلًا در سال های۲۰۰۴ و ۲۰۰۵، 
توافق هایی کردیم و تلاش های ما برای عملکرد شفاف، 
از جانب اتحادیه اروپایی رد شــد، مردم جواب ما را با 
انتخاب رئیس جمهوری متفاوت دادند که مرا هم زود 
بازنشسته کرد)!( حالا بار دیگر من زنده شده ام. به نظر 
من غرب در انتقال پیامی که می خواهد به ایران منتقل 

کند باید بسیار دقت کند«. 
مرداد 9۴ حدود یک ســال پــس از این اظهارات 
نابجا و ســخیف، جان کری، وزیر خارجه اسبق آمریکا 
در شورای روابط خارجی آمریکا گفت: »دوستان! اگر به 
توافق پشت کنیم، یک پیام بزرگ به افراطی ها در ایران 
می فرستیم. چه کسی می داند در این صورت انتخابات 
]مجلس ایران[ چه می شــود اما روحانی و ظریف که 
خــود را در مذاکره با غرب به خطر انداختند، به نظرم 

به دردسر جدی می افتند«. 
دو ســال پس از این پالس غلط ظریف در شورای 
روابط خارجی آمریکا، جان برنان، رئیس  پیشین سازمان 
سیا گفت: »توافق هسته ای رئیس جمهور روحانی را که 
از دید ما بین عناصر فعال در ایران بسیار میانه روتر به 
شمار می آید، تقویت کرد. او باید دستاوردهای بیشتری 
داشته باشد تا حمایت بیشتری جلب کند، به این دلیل 
کــه در حکومت ایران بین تندروها و میانه روها رقابت 
وجود دارد... نگرانی من این اســت که خب بسیاری از 
ایرانی ها انتظار داشــتند با آزاد شدن دارایی های این 
کشور، پول به زندگی آنها سرازیر شود«. به هر ترتیب، 
جریانی که با آگاهی از کاهش محبوبیت، از دست دادن 
پایگاه اجتماعی و علم به عدم مقبولیت در افکار عمومی، 
در آستانه انتخابات های ادوار مجلس و ریاست جمهوری 
مســائل داخلی را نزد بیگانگان فریاد زده و ملتمسانه 
درخواست حمایت می کند، نه تنها قابل اعتماد نیست؛ 
بلکه اعتبار و حیثیت ایران را دســت مایه بهره برداری 
سیاسی می کند. بنابراین واگذاری و واسپاری قدرت به 

افرادی با این روحیه به هیچ وجه صلاح نیست.
به عبارتی دیگر طیف موســوم به اصلاحات برای 
دســتیابی به قدرت یا باقی ماندن در مناصب سیاسی 
هیچ مرزی نمی شناســند و هرگونــه اقدامی را جایز 

تلقی می کنند. 

رئیس الوزرای افغانستان در دیدار عراقچی:

اعلام كرده ایم آب باید به سوی ایران روان شود
»حق آبه ایران از رودخانه هیرمند« در دیدار 
وزیر امورخارجه کشــورمان بــا رئیس الوزرای 
و  مورد گفت وگو  افغانستان  حکومت سرپرستی 

رایزنی قرار گرفت.
»ســیدعباس عراقچی« در دیدار با »ملا حســن 
آخند« رئیس الوزرای حکومت سرپرســت افغانســتان 
گفت: موضوع حق آبه ایران از هیرمند و اتباع غیرقانونی 

۲ موضوع مهم در روابط ایران و افغانستان است.
 عراقچی با اشاره به موضوع مهاجرین غیر قانونی در 
ایران، تدوین طرح جامعی برای بازگشت اتباع غیرمجاز 

خواستار شد.
وزیرامورخارجه کشورمان گفت: هر تبعه افغانستان 

که می خواهد ایران بیاید قانونی به ایران سفر کند.
وی افــزود: مردم ایران به مــدت پنج دهه میزبان 
مهاجران و پناهندگان افغانستانی بوده اند و سیاست ما 

بدرفتاری با مهاجرین نیست.
وی بــه معاهده هیرمند و حق آبه ایران از رودخانه 
هیرمند اشاره کرد و گفت: موضوع آب را به جای اختلاف 

به موضوع همکاری تبدیل کنیم.
 عراقچی با اشــاره بــه نگرانی مردم سیســتان و 
بلوچســتان و کم آبی در این استان بر اصلاح ساختار 
 ســدکمال خــان و جلوگیــری از هدر رفــت آب به 
»گود زره«تاکید کرد و افزود: برای اصلاح ساختار سد و 

تامین حق آبه باید همکاری فنی داشته باشیم.
به گزارش  ایسنا، وزیر امورخارجه همچنین ضمن 
تاکید بر  اهمیت امنیت گفت: امنیت همه اقشار و طوایف 
در افغانستان شامل شیعیان افغانستان بسیار مهم است 
کمااینکه موضوع حفظ و اعتلای زبان فارسی نیز به عنوان 
یک مقوله کلیدی برای ارتباط های فرهنگی و تمدنی هر 

۲ کشور بسیار مهم است.
»ملاحسن آخند« رئیس الوزرای حکومت سرپرست 
افغانســتان نیز در این دیدار ضمن قدردانی از همکاری 
جمهوری اســلامی ایران در میزبانــی طولانی مدت از 
مهاجرین افغان گفت: میزبانی سخاوتمندانه مردم ایران 
از مهاجران و پناهجویان افغان بســیار ارزشمند است و 

ما قدردانیم.
رئیس الوزرای حکومت سرپرست افغانستان با اشاره 
به حق آبه ایران از هیرمند تصریح کرد: حکومت سرپرست 
افغانستان سیاست جلوگیری از ورود آب به ایران را ندارد 

و به وزارتخانه های آب و کشــاورزی دستور داده ایم آب 
باید به سوی ایران روان شود.

وی افــزود: در صورتی که یک قطره آب در اختیار 
داشته باشیم آن را با برادران ایرانی خود تقسیم می کنیم. 
ملاحســن آخند گفت: میان ایران و افغانســتان 
درخصوص حق آبه هیرمند معاهده مشــخصی وجود 
دارد اما اگر معاهده ای هم نبود ما برادران ایرانی خود را 
از آب محروم نمی کنیم و این امر را یک وظیفه شرعی 

و اخلاقی و انسانی خود می دانیم.
وی با تاکید بر ضرورت بهبود روابط ایران و افغانستان 
گفت: ما باید راه بــرادری را در پیش بگیریم، دولت ها 
می آیند و می روند اما ملت ها همواره می مانند و در کنار 
هم زندگی می کننــد و زندگی خواهند کرد و بنابراین 

باید هر کاری برای تامین منافع ۲ ملت انجام دهیم.
رئیــس الوزرای حکومت سرپرســت افغانســتان 
خاطرنشــان کرد: رفت و آمد هیئت های ۲ کشور باید 
ادامه یابد زیرا در سایه این رفت و آمدها، برخی مشکلات 
جزئی میان ۲ کشور از جمله مسائل مرزی اگر پیش آید، 

حل و فصل می شود.
عراقچی در دیدار با امیرخان متقی: 

امیدوارم روابط با افغانستان را 
در جهت منافع ملی ۲ کشور گسترش دهیم

عراقچی صبح یکشنبه در جریان سفر  یک روزه خود 

به افغانستان با »مولوی امیر خان متقی« سرپرست وزارت 
خارجه هیئت حاکمه افغانستان دیدار و رایزنی کرد.

این دیدار در محل وزارت امور خارجه افغانســتان 
برگزار شد.

امیرخان متقی: امیدواریم این دیدار
 سطح روابط مان را ارتقا دهد

در ابتدای این دیدار »مولوی امیر خان متقی« ضمن 
خوشامدگویی به هیئت ایران گفت: امیدواریم این دیدار 

سطح روابط ما و شما  را ارتقا دهد.
وی ادامه داد: ایران و افغانســتان ۲ کشور همسایه 
و مسلمان و همیشــه در غم و خوشی یکدیگر شریک 
هستند. سرپرست وزارت خارجه افغانستان افزود: امیدوار 

هستیم سفر شما پر از ثمر باشد.
در ادامه این دیدار، »سید عباس عراقچی« وزیر امور 
خارجه کشورمان اظهار کرد: ایران و افغانستان ۲ کشور 

دوست ، برادر و مسلمان هستند.
وی افزود: ایران و افغانســتان، ارتباطات تاریخی و 
فرهنگی بســیار عمیقی با یکدیگــر دارند و همواره در 

طول تاریخ روابط خوبی با یکدیگر داشته اند.
وی ادامه داد: ارتباطات اقتصادی و تجاری ۲ کشور 
در سطح بسیار خوبی است و امیدوارم در این سفر روابط 
را هرچه بیشتر در جهت منافع ملی ۲ کشور  و ۲ ملت 

گسترش دهیم.

وزیر خارجه ایران گفت: ان شاءالله ارتباطات اقتصادی 
و فرهنگی بیشتری بین ۲ کشور ایجاد شود و روز به روز 

این روابط گسترش پیدا کند.
دیدار عراقچی با سرپرست وزارت دفاع ملی 

حکومت سرپرست افغانستان
سید عباس عراقچی، وزیر امور خارجه که برای دیدار 
و گفت وگو با مقامات حکومت سرپرســت افغانستان به 
کابل سفر کرده بود، با مولوی محمد یعقوب مجاهد وزیر 

دفاع ملی این حکومت دیدار و گفت وگو کرد. 
در این دیدار دو طرف در مورد روابط افغانســتان و 

ایران، به ویژه در حوزه دفاعی و امنیتی رایزنی کردند.
وزیر امور خارجه کشــورمان با اشاره به پیوستگی 
امنیــت کشــورهای همســایه، بــر اهمیــت تقویت 
همکاری هــا بیــن مراجــع ذی ربط دو کشــور جهت 
 حفظ و ارتقای امنیت در دو ســوی مرزهای مشــترک 

تاکید کرد. 
عراقچــی همچنین با مــرور برخــی نگرانی ها و 
چالش های موجود از جمله در رابطه با قاچاق مواد مخدر 
و تروریسم و ترددهای غیرمجاز از مرز مشترک، مقابله 
مؤثــر با این نگرانی ها و چالش ها را مســتلزم همکاری 
و هماهنگــی نزدیک بین دســتگاه های مربوطه در دو 

کشور دانست.
وزیر دفاع ملی حکومت سرپرست افغانستان در این 
دیدار ضمن تقدیر از رویکرد مثبت جمهوری اســلامی 
ایران نسبت به مردم افغانستان از جمله میزبانی صمیمی 
ملت ایران از میلیون ها مهاجر افغانســتانی در ۴6 سال 
گذشته، رابطه خوب و حسنه افغانستان با ایران را بسیار 

ارزشمند دانست. 
وی همچنین با اشاره به کوشش مستمر حکومت 
سرپرســت افغانستان برای مقابله با ناامنی و تروریسم، 
خواستار تبادل اطلاعات و هماهنگی های بیشتر جهت 

پیشگیری و مقابله با این پدیده شوم شد.
وزیر دفاع حکومت سرپرســت افغانستان در رابطه 
با امنیت مرز مشــترک، اهتمام وزارت دفاع افغانستان 
بــرای تقویت امنیت مــرزی از جمله از طریق بهبود و 
ارتقای توانمندی حرفه ای نیروهای مرزبانی این کشور، 
مســاعدت در مدرنیزاســیون علائم مرزی و همکاری 
 بیشتر با مرزبانی جمهوری اسلامی ایران را مورد تاکید

قرار داد.

سرویس سیاسی-
نظریه پرداز روابط بین الملل اظهار داشت: اگر من جای ایران باشم و اسرائیلی ها و 
آمریکایی ها وارد شده و تأسیسات هسته ای و نفتی من را نابود کنند، کاری که انجام 
می دهم این است که نه تنها سلاح هسته ای می سازم، بلکه اقتصاد بین المللی را هم 

با قطع جریان نفت از منطقه خلیج فارس ویران می کنم.
جان مرشــایمر استاد آمریکایی و نظریه پرداز مشــهور روابط بین الملل روز شنبه 6 بهمن 
۱۴۰3، در گفت وگویی در برنامه گلن گرینوالد برنامه ساز و تحلیلگر سیاست خارجی در آمریکا 
اظهار داشــت: تندروها در ایالات متحده و اســرائیلی ها علاقه مند به هدف قرار گرفتن ایران و 
نابودی زیرساخت های هسته ای آن هستند اما ترامپ به وضوح گفته است که آخرین چیزی که 
می خواهد، جنگ دیگری است، و باور این سخت است که او برای جنگ با ایران اشتیاقی داشته 

باشد. به نظر می رسد او با این موضوع مخالف باشد.
وی افزود: حقیقت این اســت که شرایط بسیار افراطی و تندی لازم است تا او را به جنگ 
با ایران بکشاند. نمی گویم این اتفاق نمی افتد، اما احتمال واقعی وجود دارد که او بتواند از وقوع 

جنگ با ایران جلوگیری کند.
مرشایمر خاطرنشان کرد: وی ترجیح می دهد از فشار اقتصادی حداکثری برای وادار کردن 
ایران به انجام آنچه می خواهد استفاده کند.  این نظریه پرداز روابط بین الملل اظهار داشت: تصاحب 
کانال پاناما نیازی به استفاده از نیروی نظامی جدی ندارد. این کار می تواند نسبتاً ساده انجام شود.

وی تصریح کرد: جنگ با ایران، همان طور که می دانید، کاملًا مسئله متفاوتی است.
حزب الله یک نیروی رزمی قدرتمند است و دوباره بازسازی و تجهیز می شود

مرشایمر در ادامه بیان داشت: حزب الله همچنان زنده و فعال است. این حقیقت که حزب الله 
ضربه خورده، خیلی مسئله بزرگی نیست. اسرائیلی ها مدت هاست که رهبران حزب الله و حماس 

را هدف قرار می دهند. آنها فقط جایگزین می شوند.
حزب الله یک نیروی رزمی قدرتمند اســت و همچنان نیرویی قدرتمند باقی خواهد ماند و 
 در نهایت دوباره تجهیز خواهد شــد، حماس زنده و فعال است به علاوه، آنها اکنون با حوثی ها 
سر و کار دارند که گروه دیگری هستند که به شدت به ایران وابسته اند و با آنها همکاری می کنند.

فکر نمی کنم که پدافند هوائی ایران آسیب جدی دیده باشد
این تحلیلگر برجسته مسائل بین الملل خاطرنشان کرد: ایرانی ها با توجه به متحدانشان در 
منطقه، به دلیل ســوریه کمی عقب افتاده اند، اما مسئله بزرگی نیست و در مورد این استدلال 
که اسرائیل تمام دفاع هوائی ایران را نابود کرده و اکنون می تواند به راحتی به تأسیسات نظامی 
و نفتی حمله کند، باور ندارم. فکر نمی کنم اسرائیلی ها به آن اندازه به پدافند هوائی ایران آسیب 
زده باشند. اما حتی اگر چنین کرده باشند، فکر می کنم از بین بردن توانایی های هسته ای ایران 
برای اسرائیلی ها به تنهائی غیرممکن است و آنها به آمریکایی ها نیاز دارند و مشخص نیست که 

حتی با کمک آمریکایی ها هم بتوانند این کار را انجام دهند.
وی افزود: این ایده که ایران اکنون یک هدف بزرگ و ســاده اســت و می توانند به راحتی 
وارد شوند و همه چیز را پایان دهند، چه در مورد برنامه هسته ای یا حتی زیرساخت نفتی، به 

نظر من اشتباه است.
ایرانی ها کارت هایی برای بازی دارند

مرشــایمر تصریح کرد: اگر من جای ایران باشــم و اسرائیلی ها و آمریکایی ها وارد شوند و 
تأسیسات هسته ای و نفتی من را نابود کنند، کاری که انجام می دهم این است که نه تنها یک سلاح 
هسته ای می سازم، بلکه نیروی بزرگ موشکی بالستیکم را برای تخریب تأسیسات نفتی در خلیج  
فارس به کار می برم و به غرب می گویم که نه تنها اقتصاد ایران به خاطر اقدام شما نابود می شود، 
بلکه ما اقتصاد بین المللی را هم با قطع جریان نفت از منطقه خلیج  فارس ویران خواهیم کرد.

وی در پایان این گفت وگو اظهار داشت: ایرانی ها کارت هایی برای بازی دارند و نباید آن را 
دست کم گرفت. بنابراین ممکن است ماجرا خشن شود، و اسرائیلی ها باید به این فکر کنند که 

توانایی ضربه دوم ایرانی چگونه است.
عارف: 

دهه ۹۰ در خیلی از بخش ها عقبگرد داشتیم
معاون اول رئیس جمهور اظهار داشت: در طول دهه ۹۰ می توانستیم بهتر از این 
جلو برویم، اما در خیلی بخش ها عقب نشینی و عقبگرد داشتیم. امیدوار هستیم دولت 
وفاق در این فضای جدید از دهــه ۹۰ درس بگیرد و به طور منطقی تری جلو برود و 

دستاوردهای خوبی داشته باشد.
محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در  گفت وگویی با روزنامه ایران روزنامه رســمی 
دولت اظهار داشت: اگر انسان نپذیرد که اهل تغییر است، دیگر انسان نیست. مزیت انسان همین 
اســت. در دولت آقای روحانی، اصلاح طلبان خیلــی خوب راه آمدند. البته جواب هم نگرفتند. 
یعنی در ۸ سال دولت تدبیر و امید، اصلاح طلبان سنگ تمام گذاشتند. در مجلس دهم، ما تمام 

حیثیت مان را برای دولت تدبیر و امید گذاشتیم، اما هیچ اتفاقی نیفتاد.
وی افزود: این رویکرد، یعنی اعم از جلســات شــما یا رویکرد دولت در انتخابات مدیران، 
تأکید بر وفاق یا گفت و گو، دســتاورد هم داشــته اســت. در رفع فیلتر آقای ضرغامی حمایت 
کرد، در FATF به نظر می رســد آقای باهنر پشــت دولت است. به نظر می رسد وفاق دارد در 
تصمیم گیری های اجرائی هم به دولت کمک می کند. عارف خاطرنشان کرد: ما هیچ راهی جز 
گفت و گو برای نجات کشور و پیشبرد برنامه های توسعه ای نمی دیدیم. اما متأسفانه در دهه 9۰، 
با نوسانات و حرکات زیگزاگی روبه رو شدیم. در طول دهه 9۰ می توانستیم بهتر از این جلو برویم، 
اما در خیلی بخش ها عقب نشینی و عقبگرد داشتیم. امیدوار هستیم دولت وفاق در این فضای 
جدید از دهه 9۰ درس بگیرد و به طور منطقی تری جلو برود و دستاوردهای خوبی داشته باشد.

عارف در جلسه مشترک معاونان اول سران قوا:
 باید حمایت مسئولان کشور از بخش خصوصی در دهه فجر نشان داده شود

عارف صبح یکشــنبه در جلســه مشترک معاونان اول ســران قوا با اشاره به اینکه اساس 
برگزاری این نشست با توجه به مراسم های دهه مبارک فجر، انسجام و وفاق است، تصریح کرد: 
مردم رفتار مســئولان را الگو قرار می دهند و باید با برگزاری شــکوهمند راهپیمایی ۲۲ بهمن 
و مراســم های این دهه موضع وفاق در بخش های مختلف حاکمیت منعکس شود. معاون اول 
رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: در نظام جمهوری اسلامی افراد با دیدگاه ها و سلایق مختلف، 
کنار یکدیگر جمع می شوند اما پیام و برآیند واحد مسئولان در سه قوه رشد و اعتلای کشور و 
همچنین حل مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم است. وی با اشاره به بازدید دو ساعت مقام 
معظم رهبری از نمایشگاه پیشگامان پیشرفت و نامگذاری سال جاری با عنوان »جهش تولید با 
مشارکت مردم« افزود: دستاوردهای بخش خصوصی در نمایشگاه پیشگامان پیشرفت به نمایش 
گذاشته شده و حضور تمام مسئولان ارشد در این نمایشگاه نشانگر عزم و علاقه جدی حاکمیت 
به واگذاری اقتصاد به بخش خصوصی و همچنین اداره امور کشور به مردم است که باید در ایام 
الله دهه مبارک فجر پیشــرفت های بخش خصوصی در طول ۴۰ سال گذشته و حمایت سران 
کشور از فعالان اقتصادی و کارآفرینان به منصه ظهور برسد. همچنین حجت الاسلام والمسلمین 
حمزه خلیلی؛ معاون اول قوه قضائیه در این نشست با اشاره به اینکه امروز شاهد پشتوانه قوی 
مشــارکت قوا برای پیشــرفت اهداف کشور در یک فضای همدلانه و همگرایانه هستیم، تاکید 
کرد: در ایام الله دهه مبارک فجر پایبندی تمام سران سیاسی کشور به آرمان های وحدت آفرین 

بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی به جامعه نشان داده می شود.

بیل به دست گرفتن مردمی رئیس جمهور
و »ماله كشی« مدعیان اصلاحات

سرویس سیاسی-
جریان مدعی اصلاحات یک بار دیگر رویکرد متناقض خود در مواجهه با مسائل 
واحد را نمایــش داد و بار دیگر ثابت کرد که به طــرز افراط گونه ای مبتلا به رفتار 

قبیله ای است. 
از روزی که دکتر پزشکیان در خوزستان لباس کارگری به تن کرد و البته بی ریا و با صداقت 
بیل به دست ، برای بالا بردن دیوار مدرسه ای در قامت یک رئیس جمهور کارگری کرد ، دو واژه 
 پوپولیســم و پراگماتیسم تیتر رسانه های همسو با دولت قرار گرفت و به غلط در مقام مقایسه 
دو رئیس جمهــور برآمدنــد و رفتارهــای یکــی را پوپولیســتی)عوام گرایانه( و دیگــری را 
پراگماتیســم)عملگرا( معرفی کردند. این اقدام رسانه ای اصلاح طلبان بیش از آنکه دفاع از این 
رفتار دکتر پزشــکیان باشد ، با هدف تخریب رئیس جمهور شهید آیت الله رئیسی صورت گرفته 
اســت. چراکه از نگاه ملت ایران هر اقدامی در این راســتا خواه توسط پزشکیان انجام شود یا 
شــهید رئیسی و یا احمدی نژاد عملی مورد تکریم است. از عمر دولت چهاردهم تنها چند ماه 
اســت که می گذرد و مردم تنها یک نمونه از رفتاری که رئیس جمهور در خوزستان داشتند را 
مشاهده کردند و این در حالی است که در دولت شهید رئیسی هر روز مردم با چنین رفتارهایی 
مواجه بودند. در قضیه زلزله و سیل بارها چنین رفتار های مردمی و عملگرایانه از شهید رئیسی 
ســر زده است و اصلاح طلبان یا چشــم خود را بر واقعیت ها می بستند و یا در مقایسه با دولت 
آقای روحانی نقش رئیس جمهور را نشستن در پایتخت و مدیریت از راه دور توصیه می کردند. 
در سیل خوزستان در ۲9 فروردین ۱39۸ در حالی که هنوز آیت الله رئیسی سکان اجرائی 
کشور را در اختیار نداشت با لباس گل آلود پای درددل مردم نشست و برای رفع مشکلات آنها 
از هیچ کوششی فروگذار نکرد و این در حالی بود که رئیس جمهور وقت آقای روحانی حضور در 
پایتخت را بر رفتن در میان مردم ترجیح می داد. رفتار آقای جهانگیری معاون اول دولت دوازدهم 
هنوز از خاطر این مردم پاک نشده است. از نگاه اصلاح طلبان که با بیل زدن دکتر پزشکیان برای 
مدرسه ای در خوزستان ، عقده گشایی کرده و رفتارهایی از این دست که شهید رئیسی به کرّات 
داشتند را پوپولیستی معرفی می کنند ، حتما حضور جهانگیری در چادر زلزله زدگان کرمانشاه 
با پای گل آلود را عین پراگماتیسم می دانند. با همه اعتقادی که به اقدام مردمی رئیس جمهور 
پزشکیان داریم و عمل وی را تکریم می کنیم خوب است آقایان اصلاح طلب که منافقانه خود را 
پشت اقدامات مردمی رئیس جمهور پنهان کرده اند پاسخ دهند که چگونه است که حضور شهید 
آیت الله رئیسی در جمع کارگران گل تپه یا حضور در کشت و صنعت مغان و حل مشکلات آنها و 
بازگشایی صدها کارخانه و مراکز تولیدی این کشور رفتار پوپولیستی تلقی می شود ولی تنها یک 
اقدام رئیس جمهور پزشکیان رفتار پراگماتیستی )عملگرایانه( و از روی صداقت بوده است! آقایان 
خوب اســت مروری بر افتتاح ۵9 پروژه ای که رئیس جمهور محترم در زمینه نفت و گاز، آب و 
مسکن و... هفته گذشته در خوزستان انجام داد، داشته باشند. اگر گفته شود که این پروژه ها در 
فاصله این چند ماه انجام شده که دروغ گفته اند! کیست که نداند در دولت آقای روحانی ، مردم 
اهواز با کوچک ترین بارندگی در میان فاضلاب گرفتار بودند و این شهید رئیسی پوپولیسم! بود 

که مشکل را حل کرد و امروز آقایان باید بر سفره آماده آن دولت بنشینند.

گفت:  بسیج  سازمان  هماهنگ کننده  معاون 
دشــمنان شــعار »زن، زندگی، آزادی« را از ما 
دزدیدند، شهدای ما آن را تفسیر و تعبیر کردند، 

آنها به زن ایرانی عزت دادند.
ســردار حســین معروفی، معاون هماهنگ کننده 
سازمان بسیج مستضعفین در آیین رونمایی از تندیس 
اولین کنگره ملی شهدای حقوقدان طی سخنانی اظهار 
داشت: امام خامنه ای باب بزرگی برای بحث مرجعیت و 
تقلیــد زن از زن به خاطر بحث زنانگی باز کردند و یک 

باب جدید و حرکت جدید شد؛ اما دشمنان شعار »زن، 
زندگی، آزادی« را از ما دزدیدند، شهدای ما آن را تفسیر 

و تعبیر کردند، آنها به زن ایرانی عزت دادند.
وی با بیان اینکه در هیئت های اندیشه ورز حتماً باید 
۵۰ خواهر و ۵۰ برادر باشــند، عنوان کرد: ما در کشور 
دو کلان مســئله اقتصاد و مسائل فرهنگی و اجتماعی 
داریم و در هیئت اندیشه ورز باید روی این مسائل بحث 

و کار شود.
معاون هماهنگ کننده سازمان بسیج با بیان اینکه 

هدف گذاری دشــمن را در ازدواج و عدم فرزندآوری و 
مسائل اجتماعی می بینیم، خاطر نشان کرد: اگر ما امروز 
بخواهیم برجام دشمن را تعریف بکنیم باید بگوییم برجام 
چهار ضلع دارد، یک ضلع هسته ای، ضلع دیگر موشکی، 
ضلع ســوم منطقه ای و ضلع دیگر مسائل اجتماعی و 
فرهنگی است که روی آن برنامه ریزی می کنند تا ما را 
مشغول کنند. سردار معروفی عنوان کرد: در حوادث سال 
۱۴۰۱ اســاتید و بزرگانی بودند که دشمن ذهن آنها را 
تصرف کرد؛ اینها گفتند انقلاب سقوط می کند و سکوت 

کردند یا رفتند ولی دیدند انقلاب خیلی مستحکم است؛ 
اینها الان خجالت می کشند برگردند، چه کسی رفت آنها 

را برگرداند؟ شما نروید، دشمن می رود.
به گزارش مهر، وی گفت: باید از کسی که ۵۰-۴۰ 
ســال پای نظام و انقلاب ایستاده است تجلیل کنیم و 
نگذاریم زمین بخورد و کســانی که رشته اتصال آنها به 
نظام در حال گسستن است باید تفقد کنیم. حاج قاسم 
می گفت اگر کسی به اندازه یک نخ به نظام وصل است، 

باید او را نگه دارید؛ این یک راهبرد است.

سردار معروفی:

دشمنان، شعار »زن، زندگی، آزادی« را از ما دزدیدند
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